



# Université Catholique de Bukavu

Relations extérieures et Communication

[www.ucbukavu.ac.cd](http://www.ucbukavu.ac.cd) – Super Lacus Ac Montes Splendens

02 Bugabo, Avenue de la Mission, Commune de Kadutu, Ville de Bukavu

REPUBLIQUE DEMOCRATIQUE DU CONGO

## MISE AU POINT SUR LES SITUATIONS SANITAIRE ET SECURITAIRE LOCALES N°006/NOVEMBRE 2019

### SITUATION SECURITAIRE

La Ville de Bukavu vit une situation sécuritaire calme. Quelques cas d'insécurité sont signalés dans les territoires du Sud-Kivu. A Luberizi (Uvira), les bandits ont pillé un véhicule de transport en commun ; les villages de Shanje et de Zirhalo (Kalehe) ont été attaqués par la milice Maï-Maï ; à Mwenga deux citoyens chinois travaillant dans une industrie minière ont été kidnappés, à Katana un présumé voleur a été lynché par la population. A Beni, la reprise des opérations militaires contre l'Allied Democratic Forces (ADF) a entraîné la hausse d'attaques des rebelles contre la population. Depuis le mois d'octobre, plus de 107 cas de meurtres y ont été rapportés. Les protestations des populations réclamant le départ de la MONUSCO de la RDC ont causé d'énormes dégâts matériels et humains à Beni et à Goma.

### SITUATION SANITAIRE

La Campagne de vaccination contre la rougeole a été organisée du 25 au 29 novembre 2019 dans les 34 zones de santé du Sud-Kivu.

### CITY OF BUKAVU STATUS

| Menace          | Status  | Vulnerability |
|-----------------|---------|---------------|
| <b>Security</b> |         |               |
| Armed robbery   | 0 case  |               |
| Killing         | 1 case  |               |
| Theft           | 0 case  |               |
| Social tension  | 2 cases |               |
| <b>Health</b>   |         |               |
| Ebola           | 0 case  |               |
| Measles         | /       |               |
| Malaria         | /       |               |
| Cholera         | /       |               |



### Mitigation method:

Security: be careful, always keep supervisors and UCB members informed of your movements in and out of the City.

## UPDATE ON LOCAL HEALTH AND SAFETY STATUS

### N°006/NOVEMBER 2019

### SECURITY STATUS

The City of Bukavu lives in a calm security condition. Some cases of insecurity have been reported in South Kivu province territories. In Luberizi (Uvira), a transit vehicle was looted by bandits; Shanje and Zirhalo villages (Kalehe) were attacked by Maï-Maï militia; in Mwenga two Chinese citizens working in a mining company have been kidnapped, in Katana an alleged thief was lynched by protestors. In Beni, the resumption of military operations against the ADF has spurred the rise of rebel attacks against population. Since October, more than 107 murder have been reported. The people's protests demanding the departure of UN Stabilization Mission from DRC have caused enormous material and human damage in Beni and Goma.

### HEALTH STATUS

The measles vaccination campaign was organized in the 34 health zones of South Kivu from 25 to 29 November 2019.

### Geographical coordinates:

**Bugabo's campus** 2° 30' 03" S and 28° 50' 57" E  
**Luberizi** 2° 59' 27" S and 29° 06' 04" E (Uvira - 78 km from Bukavu) **Kalehe** 2° 05' 49" S and 28° 54' 17" E (69 km from Bukavu) **Mwenga** 3° 17' 39" S and 28° 06' 05" E (210 km from Bukavu) **Katana** 2° 13' 26" S and 28° 49' 53" E (42 km from Bukavu) **Beni** 0° 30' 02" N and 29° 27' 09" E (North Kivu - 557 km from Bukavu)

### About us

**Faculties (7):** Agriculture, Architecture & Urbanism, Economy and Management, Law, Medicine, Sciences, Social Sciences.

**Campus (4):** Bugabo, Karhale, Kalambo, S. Haumont

**Number of students in 2019:** 2875